
PROTOKÓŁ Nr XXIX/10
z XXIX Sesji Rady Gminy Sokolniki

odbytej w dniu 29 kwietnia 2010 roku w godzinach od 12:25 – 15:30
oraz w dniu 4 maja 2010 roku w godzinach 19:20 – 20:30

w sali sesyjnej Urzędu Gminy w Sokolnikach
pod przewodnictwem Przewodniczącego Rady Gminy Sokolniki

Radnego Grzegorza Olszewskiego 

W XXIX Sesji udział wzięli:

- Radni Rady Gminy Sokolniki wg załączonej listy obecności stanowiącej załącznik Nr 1 do  
niniejszego protokołu,
- Barbara Wyrwas – Wójt Gminy Sokolniki,
- Maria Werbicka – Skarbnik Gminy Sokolniki,
- Renata Świeściak – Kierownik Referatu Administracyjno – Organizacyjnego,
- Elżbieta Zychla – Kierownik Referatu Infrastruktury Technicznej i Ochrony Środowiska, 
- Mec. Damian Niciejewski – Radca Prawny,
- Marek Kopacki – Kierownik Posterunku Policji w Lututowie,
-  Przewodniczący  Jednostek  Pomocniczych  Gminy  Sokolniki,  Kierownicy  Jednostek 
Organizacyjnych Gminy Sokolniki, wg załączonej listy obecności – stanowiącej załącznik Nr  
2 do niniejszego protokołu,
oraz zaproszeni goście 

Streszczenie obrad
Przewodniczący Rady Gminy Sokolniki Grzegorz Olszewski dokonał otwarcia XXIX Sesji 

Rady Gminy Sokolniki w dniu 29 kwietnia 2010 roku.

Stwierdził, że zgodnie z listą obecności w sesji uczestniczy 14 radnych, co stanowi kworum, 

przy którym Rada Gminy może obradować i podejmować prawomocne uchwały i decyzje  

– lista obecności radnych stanowi załącznik Nr 1 do niniejszego protokołu.

Przewodniczący Rady Gminy powitał radnych oraz zaproszonych gości.

W odniesieniu do punktu 2 porządku obrad:

Przewodniczący Rady Grzegorz Olszewski poinformował, że porządek obrad jest radnym 

znany, ponieważ otrzymali zawiadomienia na sesję, a w nich w/w porządek obrad. Ze strony 

radnych nie było wniosku w sprawie zmiany porządku obrad.

Natomiast Przewodniczący Rady zaproponował zmianę:

W punkcie 7 rozpatrzenie projektów uchwał i podjęcie uchwał:

Jako podpunkt a przyjąć projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy na 2010 rok,

Jako podpunkt b  przyjąć projekt uchwały w sprawie zabezpieczenia w formie weksla „In 

blanco”,

Jako  podpunkt  c  przyjąć  projekt  uchwały  w  sprawie  upoważnienia  Wójta  Gminy  do 

zawarcia umowy pożyczki,
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Jako podpunkt d  przyjąć  projekt  uchwały w sprawie włączenia  Gimnazjum Pod Starym 

Dębem w Walichnowach do Zespołu Szkół  im.32 Eskadry Rozpoznawczej Lotnictwa Armii 

„Łódź” w Walichnowach,

Jako podpunkt e  przyjąć projekt uchwały w sprawie utworzenia Funduszu Stypendialnego 

Rady  Gminy  Sokolniki  i  zatwierdzenia  Regulaminu  przyznawania  jednorazowego 

stypendium  Rady  Gminy  Sokolniki  dla  najzdolniejszych  uczniów  szkół  podstawowych  

i gimnazjów, dla których organem prowadzącym jest Rada Gminy Sokolniki,

Jako podpunkt f przyjąć projekt uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Sołectwa Bagatelka,

Jako podpunkt g przyjąć projekt uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Sołectwa Góry,

Jako  podpunkt  h   przyjąć  projekt  uchwały  w  sprawie  uchwalenia  Statutu  Sołectwa 

Kopaniny,

Jako podpunkt i  przyjąć projekt uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Sołectwa Nowy 

Ochędzyn,

Jako podpunkt j przyjąć projekt uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Sołectwa Pichlice,

Jako podpunkt k przyjąć projekt uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Sołectwa  Prusak,

Jako podpunkt l przyjąć projekt uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Sołectwa Ryś,

Jako  podpunkt  m  przyjąć  projekt  uchwały  w  sprawie  uchwalenia  Statutu  Sołectwa 

Sokolniki,

Jako podpunkt n  przyjąć  projekt  uchwały w sprawie uchwalenia  Statutu  Sołectwa Stary 

Ochędzyn,

Jako podpunkt o przyjąć projekt uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Sołectwa Tyble,

Jako  podpunkt  p  przyjąć  projekt  uchwały  w  sprawie  uchwalenia  Statutu  Sołectwa 

Walichnowy,

Jako  podpunkt  q  przyjąć  projekt  uchwały  w  sprawie  uchwalenia  Statutu  Sołectwa 

Wiktorówek,

Jako  podpunkt  r  przyjąć  projekt  uchwały  w  sprawie  uchwalenia  Statutu  Sołectwa 

Zdzierczyzna,

Jako  podpunkt  s  przyjąć  projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  ustanowienie 

hipoteki zwykłej i kaucyjnej,

Jako  podpunkt  t  przyjąć  projekt  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  programu  naprawczego 

finansów Gminy Sokolniki.

Do ostatniego z projektów materiały zostaną dostarczone w terminie  późniejszym  

i  w związku z tym ze strony Przewodniczącego Rady padł  wniosek o  przerwanie sesji  

i  kontynuowaniu  obrad  w  dniu  4  maja  o  godzinie  19:00  w sali  sesyjnej  Urzędu  Gminy

 w Sokolnikach.
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Powyższe  zmiany  do  porządku  obrad  wraz  z  wnioskiem  zostały  poddane  pod 

głosowanie:

„za” – 14 głosów, „przeciw” – 0 głosów, „wstrzymujących” – 0 głosów.

Przewodniczący Rady zamknął punkt 2 porządku obrad.  

W odniesieniu do punktu 3 porządku obrad:

Kolejnym punktem obrad było przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. Przewodniczący Rady 

podkreślił, że w zawiadomieniach o sesji była zamieszczona informacja o możliwości wglądu 

do protokołu z XXVIII Sesji Rady Gminy Sokolniki. 

Następnie  zwrócił  się  do  radnych  z  zapytaniem,  czy  są  jakieś  uwagi  do  tego protokołu  

– radni uwag nie wnieśli, po czym odbyło się głosowanie. 

Rada - w składzie 14 radnych - 14 głosami „za”, 0 „przeciw” i „0” „wstrzymujących” 

przyjęła protokół z XXVIII Sesji Rady Gminy Sokolniki.

Przewodniczący Rady zamknął punkt 3 porządku obrad.  

W odniesieniu do punktu 4 porządku obrad:

W  punkcie  dotyczącym  interpelacji  i  zapytań  głos  zabrał  między  innymi  Radny 

Sylwester Skrzypek, który zwrócił się z zapytaniem o trasę S-8, czy w tym kierunku doszło 

do stosownych  posunięć.  Poprosił  o  zorganizowanie  spotkania  z  udziałem przedstawicieli 

powiatu oraz mieszkańców miejscowości Sokolniki i przekazanie wyjaśnień w powyższym 

temacie.

Głos  zabrał  także  Wiceprzewodniczący  Rady,  który  zasugerował,  iż  droga  

w miejscowości Zdzierczyzna (droga powiatowa), która została wykonana w ubiegłym roku 

w ostatnim czasie uległa dużym zniszczeniom.

Radna Zdzisława Domagała zwróciła się z  zapytaniem o możliwość załatania wyrw 

w drogach, jakie powstały po okresie zimowym oraz o to, czy istnieje możliwość naprawienia 

płyty chodnikowej przy cmentarzu w miejscowości Stary Ochędzyn.

   Radny Marek Strzelczyk  poprosił  o wyjaśnienia odnośnie zniszczonego przystanku

 w miejscowości Malanów i dlaczego nie został on jeszcze naprawiony.

Pani  Wójt  ustosunkowała  się  do  powyższych  zapytań.  W  pierwszej  kolejności 

wyjaśniła sprawę drogi S-8. Na dzień dzisiejszy nie podsiada żadnych nowych informacji, niż 

te które posiadają mieszkańcy. W dalszym ciągu jest w kontakcie z biurami projektowymi, są 

pewne ustalenia co do wiaduktów i ekranów dźwiękochłonnych. Podczas Forum Współpracy 

Samorządów Województwa Łódzkiego, które odbyło się w miesiącu kwietniu również został 
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podjęty  temat  trasy  S-8  i  wiemy,  że  nadal  aktualne  jest  wariant  1.  Jeśli  chodzi  

o zorganizowanie spotkania z mieszkańcami nie widzi przeszkód. 

W kwestii  dróg  powiatowych  odbyło  się  spotkanie  z  Dyrektorem  Zarządu  Dróg  

w Wieruszowie, który zobowiązał się przedstawić pismo w sprawie realizacji zadań z zakresu 

dróg powiatowych. W trakcie rozmowy Pani Wójt zwróciła uwagę na drogę do Walichnów, 

z rozmowy tej wynikało, iż droga ta będzie poprawiona przez firmę , która ją wykonywała. 

Niestety  pismo  do  dnia  dzisiejszego  nie  dotarło,  w  związku  z  tym  będzie  monitować  

w  powyższej  sprawie.  W  przypadku  dróg  gminnych  sprawa  jest  oczywista,  nie  mamy 

środków więc  nie  możemy  sobie  pozwolić  na  ich  remont  –  jedynie  jakieś  drobne  prace 

naprawczo - remontowe. 

Temat przystanku autobusowego w miejscowości Malanów na chwilę obecną musimy 

odłożyć ze względu na brak środków w budżecie na takie zadania.

W sprawie chodnika w miejscowości Stary Ochędzyn wypowiedziała się Pani Elżbieta 

Zychla.  Przekazała  informację,  iż  w przyszłym  tygodniu  pracownicy gospodarczy urzędu 

zajmą się tym problemem. 

Radny  Jan  Dudek  poruszył  temat  przystanku  autobusowego  w  miejscowości 

Walichnowy. Przeprowadził w ubiegłym roku rozmowę z Panią Wójt na temat materiałów 

potrzebnych  do  odbudowy  przystanku,  jakie  mógłby  odstąpić,  tylko  zasugerował,  aby 

poszukać  robotników  do  wykonania   tych  prac.  Przewodniczący  Rady  odniósł  się  do 

propozycji  radnego  Dudka  pozytywnie.  Przekazał  również,  iż  zaczerpnął  informację 

dotyczącą drogi E-8, iż nie zostanie ona w bieżącym roku zrealizowana.  

Wiceprzewodniczący Rady Marek Małecki  zwrócił  się  z  zapytaniem o  tzw.  drogę 

karną.  Większość  z  mieszkańców  jest  za  tym,  aby  była  ona  własnością  gminy.  Ponadto 

mieszkańcy zgłaszają problem związany z poruszaniem się po tej drodze. 

Z ostatnim zgodził się radny Sylwester Skrzypek, który zwrócił uwagę na brawurową 

jazdę  na  motorach.  Użytkownicy  tej  drogi  powinni  być  świadomi,  że  jeżeli  dojdzie  do 

jakiegoś nieszczęścia ponoszą pełną odpowiedzialność za takie zdarzenie. 

Przewodniczący Rady zamknął punkt 4 porządku obrad.  

W odniesieniu do punktu 5 porządku obrad:

Informację międzysesyjną przedstawiła Pani Barbara Wyrwas – Wójt Gminy Sokolniki – 

stanowi ona załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 

Po  przedstawieniu  informacji  radny  Wojciech  Suchy  zwrócił  się  z  zapytaniem  

o program dofinansowania przedszkoli, jakie są losy tego programu oraz czy to, co zostało 

podane w informacji  jest  uzupełnieniem,  czy też  może nowym programem.  Do zapytania 
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ustosunkowała  się  Pani  Wójt.  Projekt,  który  został  złożony  w  ubiegłym  roku  nie  został 

przyjęty  i  w związku  z  tym  działanie  zostało  ponowione.  Do wniosku  z  ubiegłego  roku 

zostało  złożone  odwołanie,  niewiele  brakowało  i  uzyskalibyśmy  pozytywną  ocenę,  ale 

niestety nie udało się i stąd też ponowny wniosek.  

Radny Sylwester Skrzypek zapytał  o wykaz należności,  a w nich zawartą hipotekę 

oraz  o  to,  czy  jest  możliwość  „sprzedania”  przez  gminę  długów. Pani  Skarbnik  udzieliła 

odpowiedzi, iż istnieje możliwość „handlowania” długami, niemniej jednak w naszej sytuacji 

marne są w tym temacie widoki. Wyraziła nadzieję , iż część środków zostanie odzyskana  

z majątku, część przez komornika, a część w sądzie.

Radny Marek Strzelczyk zwrócił się z zapytaniem o powołanie komisji do sprzedaży 

działek oraz czy część pozyskanych z tego środków może być przekazana na sołectwo. 

Pani Wójt poinformowała, iż w powyższej kwestii obowiązują nas pewne procedury 

i  dlatego  też  przedmiotowa  komisja  zostanie  powołana  w  stosownym  czasie.  Środki 

pozyskane z takiej sprzedaży - zgodnie z programem naprawczym - posłużą do uzupełnienia 

dochodów  budżetu  gminy.  W  przypadku  Sołectwa  Walichnowy  będzie  w  tym  roku 

realizowany wodociąg na ulicy Łąkowej – zgodnie z zapisem w budżecie gminy na 2010 rok.

Przewodniczący Rady zamknął punkt 5 porządku obrad.  

W odniesieniu do punktu 6 porządku obrad:

Sprawozdanie z wykonania budżetu przedstawiła Pani Wójt – stanowi ono załącznik  

nr 4 do niniejszego protokołu. 

Poinformowała,  iż radni otrzymali  w stosownym czasie sprawozdania z wykonania 

budżetu gminy za 2009 rok, a następnie odbyło się Wspólne Posiedzenie Stałych Komisji 

Rady  Gminy  Sokolniki,  na  którym  w  szczegółach  zostało  ono  omówiono.  Ponadto 

najważniejsze  zagadnienia  zostały  przekazane  mieszkańcom  podczas  zebrań  wiejskich  

w  miesiącu  marcu.  Rok  2009  był  dla  Gminy  Sokolniki  rokiem  trudnym  i  pod  wieloma 

względami zaskakującym. Środki finansowe, które były zaplanowane na rok 2009 w pewnym 

zakresie nie mogły być zrealizowane, tak po stronie dochodów jaki i wydatków. 

Po stronie dochodów zaplanowano kwotę 12.366.000,00 zł,  a  wykonanie  wyniosło 

11.702.000,00  zł.  Wydatki  zaplanowano  w  wysokości  13.393.000,00  zł  ,  a  ostatecznie 

wykonano 10.976.000,00 zł. Zadłużenie gminy na koniec roku wyniosło 56,94%, czyli  nie 

doszło  do  przekroczenia  maksymalnego  progu 60% zadłużenia.  Było  to  istotne  ponieważ 

jesteśmy zmuszeni zaciągnąć pożyczkę z budżetu państwa i należało podjąć takie działania i 

uczynić wszystko, aby tak się stało, bowiem nie przekroczenie progu 60% zadłużenia było 

jednym  
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z  najbardziej  istotnych  warunków  uzyskania  tej  pożyczki.  W tym  celu  zwróciliśmy  się  

z prośbą do instytucji bankowych, aby przełożyć spłaty kredytów i pożyczek na dalsze lata tj. 

na 2012 rok oraz za zgodą wykonawców inwestycji realizowanych w 2009 roku aneksowano 

umowy  co  do  terminu  płatności  powstałych  zobowiązań  (dotyczy  modernizacji  stacji 

uzdatniania wody w Sokolnikach) do początku roku 2010. 

Tak wysoki stopień zadłużenia gminy i  poważne trudności finansowe są wynikiem 

zakwestionowania  i  zwrotu  środków  z  programów  unijnych.  Trzy  projekty  zostały 

zakwestionowane i zwrócone środki z odsetkami na kwotę 1,5 mln zł do marca 2009 roku. 

Dotyczyło to zadań realizowanych na obiektach w OSP Walichnowy i OSP Ochędzyn oraz 

obiekcie w miejscowości Wiktorówek. W miesiącu czerwcu i lipcu odbyły się kontrole na 

kolejnych zadaniach realizowanych ze środków unijnych „Modernizacja Gminnego Ośrodka 

Kultury  w  Sokolnikach”  i  „Zagospodarowanie  turystyczne  Gminy  Sokolniki”,  które 

obejmowało  miejscowości  Ochędzyn,  Sokolniki   i  Pichlice.  Środki  finansowe  z  tych 

projektów również  zostały  zakwestionowane  i  należy  je  zwrócić  z  odsetkami  co  obciąży 

budżet gminy o kolejną kwotę w wysokości 1,8 mln zł w 2010 roku. 

W  2009  roku  poza  modernizacją  stacji  uzdatniania  wody  w  Sokolnikach  nie 

realizowano innych poważniejszych inwestycji. Do drobnych zadań inwestycyjnych należała 

modernizacja dróg gminnych, zakup wiaty przystankowej dla miejscowości Tyble, wymiana 

drzwi  w  Domu  Kultury  w  Sokolnikach,  ogrodzenie  boiska  przy  Zespole  Szkół  

w Sokolnikach.

Najpoważniejszym  problemem  w  roku  2009  była  kwestia  utrzymania  

i  funkcjonowania GOKSiT w Sokolnikach.  Jednostka ta zatrudniała  kadrę na 18 etatach.  

W  maju  Dyrektor  tej  placówki  otrzymał  dwukrotne  polecenie  reorganizacji  jednostki  

z  powodu  zbyt  dużych  kosztów  funkcjonowania.  Liczba  etatów  zmniejszyła  się  do  14,

 a później do 10. Łącznie z budżetu gminy przekazano dotacje dla tej jednostki w wysokości 

600.000,00 zł plus dochody uzyskane w wysokości 375.000,00 zł z prowadzenia różnorodnej 

działalności nie wystarczyły na pokrycie długów, które powstały w roku 2008. Rok 2009 dla 

GOKSIT  zamknął się długiem w wysokości 191.000,00 zł mimo przekazania w kwietniu 

kosztem inwestycji  przez  Radę Gminy Sokolniki  dodatkowej  kwoty dotacji  w wysokości 

180.000,00 zł. 

W  momencie  kiedy  podejmowano  decyzję  o  uruchomieniu  lodowiska  na  kolejny 

sezon, aby uzyskać  dochody w 2010 roku nikt  nie  spodziewał  się katastrofy – zawalenia 

konstrukcji dachu lodowiska. W związku z tym sytuacja jeszcze bardziej się pogorszyła dla 

tej  jednostki  i  pracowników.  Aby  ograniczyć  koszty  i  dostosować  funkcjonowanie  tej 

placówki  do  możliwości  finansowych  gminy  i  potrzeb  społeczeństwa  w  tej  dziedzinie  
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w  miesiącu  listopadzie  podjęta  została  uchwała  Rady  Gminy  Sokolniki  

w  sprawie  postawienia  w  stan  likwidacji  GOKSiT.  Po  okresie  minimum  6  miesięcy  ta 

jednostka  może  być  rozwiązana,  bowiem  w  budżecie  na  2010  rok  zaplanowano  kwotę 

150.000,00  zł  na  funkcjonowanie  tej  jednostki.  Ponadto  największą  kwotę  wydatków

 w budżecie gminy stanowi kwota 4.750.000,00 zł przeznaczona na oświatę i wychowanie tj. 

43% ogółem wydatków. 

Przewodniczący Rady podziękował za prezentację i poprosił Wiceprzewodniczącego 

o  odczytanie  opinii  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  w  Łodzi  Zespół  Zamiejscowy  

w Sieradzu –  stanowi ona załącznik nr 5 do niniejszego protokołu.  Skład Orzekający RIO

 w Łodzi w odniesieniu do sprawozdania uchwalił pozytywna opinię, jednakże z uwagami, 

które zawarte są w załączniku. 

Następnie Przewodniczący Stałych Komisji przedstawili wypracowane przez komisje 

opinie – stanowią one załączniki nr 6,7,8 i 9 do niniejszego protokołu. 

Ponownie głos zabrał Przewodniczący Rady, który zwrócił uwagę na to, iż rok 2009 

był dla Gminy Sokolniki rokiem szczególnym. Podziękował Pani Wójt za wynik końcowy tej 

pracy i zarazem współpracy. 

Rada, w składzie 14 radnych zatwierdziła sprawozdanie z wykonania budżetu 

Gminy za 2009 rok: „za” – 14 głosów, „przeciw” – 0 głosów, „wstrzymujących” – 0 

głosów.

Przewodniczący Rady zamknął punkt 6 porządku obrad.  

W odniesieniu do punktu 7 porządku obrad:

a) Projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy na 2010 rok.

Pytań i uwag Radni do projektu nie wnieśli.

Przewodniczący Rady odczytał treść projektu uchwały, a następnie Przewodniczący Komisji 

Rewizyjnej przedstawił opinię do tegoż projektu – stanowi ona załącznik nr 10 do niniejszego  

protokołu.

Przewodniczący  Rady  poddał  projekt  pod  głosowanie:  14  radnych  brało  udział

 w głosowaniu: „za” – 14 głosów, „przeciw” – 0 głosów, „wstrzymujących” – 0 głosów.

W  wyniku  głosowania  Rada  Gminy  Sokolniki  podjęła  uchwałę  Nr  XXIX/186/10  

w sprawie zmiany budżetu Gminy na 2010 rok.

Uchwała stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu.

b) Projekt uchwały w sprawie zabezpieczenia w formie weksla „In blanco”.
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Pytań i uwag radni nie wnieśli.

Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej  przedstawił  wypracowaną  przez  komisję  opinię  – 

stanowi ona załącznik nr 12 do niniejszego protokołu.

Przewodniczący  Rady  odczytał  treść  projektu  uchwały,  a  następnie  poddał  go  pod 

głosowanie:

14  radnych  brało  udział  w  głosowaniu:  „za”  –  14  głosów,  „przeciw”  –  0  głosów, 

„wstrzymujących” – 0 głosów.

W wyniku głosowania Rada Gminy Sokolniki podjęła uchwałę Nr XXIX/187/10 w sprawie  

zabezpieczenia w formie weksla „in blanco”.

Uchwała stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu.

c) Projekt uchwały w sprawie upoważnienia Wójta Gminy do zawarcia umowy Pożyczki.

Pytań i uwag radni nie wnieśli.

Przewodniczący  Rady  odczytał  treść  projektu  uchwały,  a  Przewodniczący  Komisji 

Rewizyjnej przedstawił opinię – stanowi ona załącznik nr 14 do niniejszego protokołu.

Następnie Przewodniczący Rady odczytał treść projektu uchwały i poddał go pod głosowanie: 

14  radnych  brało  udział  w  głosowaniu:  „za”  –  14  głosów,  „przeciw”  –  0  głosów, 

„wstrzymujących” – 0 głosów.

W wyniku głosowania Rada Gminy Sokolniki podjęła uchwałę Nr XXIX/188/10 w sprawie  

upoważnienia Wójta Gminy do zawarcia umowy Pożyczki.

Uchwała stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu.

d) Projekt uchwały w sprawie włączenia Gimnazjum Pod Starym Dębem w Walichnowach 

do  Zespołu  Szkół  im.  32  Eskadry  Rozpoznawczej  Lotnictwa  Armii  „Łódź”  w 

Walichnowach.

Radny Sylwester  Skrzypek zwrócił  się z zapytaniem o symulację  kosztów w związku  

z podjęciem decyzji o połączeniu szkół oraz czy przyniesie ona gminie korzyści. Odpowiedzi 

udzieliła  Pani Wójt.  W związku z tym,  iż  Pani Renata Pawlaczyk  zwróciła  się z prośbą  

o urlop na poratowanie zdrowia została powołana osoba do pełnienia obowiązków dyrektora 

na  okres  do  końca  roku  szkolnego  2009/2010.  Z  rozmowy,  jaką  przeprowadziła  z  Panią 

Pawlaczyk wynika, iż nie wróci już na stanowisko dyrektora placówki oświatowej. Połączenie 

szkół nasunęło się samo z biegiem czasu, gdyż w tej chwili nie trzeba będzie rozpisywać 

konkursu na stanowisko dyrektora, ponieważ tą funkcję będzie pełnić Pani Ilona Mielczarek. 

Zgodnie  z  tym  powstaną  oszczędności  na  etacie  dyrektorskim.  Cała  ta  kwestia  została 

przeanalizowana pod kątem prawnym przez radców prawnych urzędu i w ich opinii  takie 
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działanie  jest  zgodne  z  prawem.  Niemniej  jednak  szczegółowa  symulacja  nie  została 

sporządzona.  Plusem  połączenia  szkół  jest  również  to,  iż  zarządzanie  obiektem  przy  

1- osobowym kierownictwie jest dużo łatwiejsze. Ponadto dochodziły głosy od mieszkańców, 

aby  taki  zespół  powstał.  Powyższe  przesłanki  spowodowały  o  podjęciu  takiej  decyzji. 

Kwestia  zastępcy  dyrektora  jest  w  gestii  danego  dyrektora,  a  więc  jeżeli  Pani  Ilona 

Mielczarek zadecyduje, że ma być takie stanowisko nie będzie sprzeciwu ze strony władz, 

niemniej  jednak  należy  cały  czas  pamiętać  o  programie  naprawczym  finansów  Gminy 

Sokolniki.

Następnie  Przewodniczący  Rady  poinformował  o  pozytywnych  opiniach  rad 

pedagogicznych obu placówek oraz kuratorium oświaty. Odczytał te dokumenty. 

Następnie  Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury  i  Zdrowia  oraz  Przewodniczący 

Komisji  Rewizyjnej  przedstawili  wypracowane  przez  komisje  opinie  –  stanowią  one 

załączniki nr 16 i 17 do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący  Rady  odczytał  treść  projektu  uchwały,  a  następnie  poddał  go  pod 

głosowanie:

14  radnych  brało  udział  w  głosowaniu:  „za”  –  14  głosów,  „przeciw”  –  0  głosów, 

„wstrzymujących” – 0 głosów.

W wyniku głosowania Rada Gminy Sokolniki podjęła uchwałę Nr XXIX/189/10 w sprawie  

włączenia  Gimnazjum  Pod  Starym  Dębem  w  Walichnowach  do  Zespołu  Szkół  im.  32  

Eskadry Rozpoznawczej Lotnictwa Armii „Łódź” w Walichnowach.

Uchwała stanowi załącznik nr 18 do niniejszego protokołu.

e) Projekt uchwały w sprawie utworzenia Funduszu Stypendialnego Rady Gminy Sokolniki i 

zatwierdzenia  Regulaminu  przyznawania  jednorazowego  stypendium  Rady  Gminy 

Sokolniki dla najzdolniejszych uczniów szkół podstawowych i gimnazjów, dla których 

organem, prowadzącym jest Rada Gminy Sokolniki. 

Przewodniczący Rady poinformował, iż Komisja Oświaty, Kultury i Zdrowia pracowała 

nad tym projektem i w związku z tym poprosił o pytania. 

W  między  czasie  Radny  Wojciech  Suchy  złożył  wyjaśnienia,  gdyż  podczas 

posiedzenia  radni  otrzymali  wersje  nr  1  tego  projektu,  w  której  naniesiono  poprawki. 

Dotyczyły  one  oświadczeń  o  wyłączeniu  z  udziału  w  postępowaniu  nad  wnioskiem  

o przyznanie stypendium osób powiązanych ze stypendystą na podstawie przepisów kodeksu 

postępowania administracyjnego. 

Radny Sylwester Skrzypek zapytał, czy w budżecie gminy na ten cel są przeznaczone 

środki finansowe. Do zapytania ustosunkowała się Pani Renata Świeściak, która wyjaśniła, iż 
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w kwestii  środków  finansowych  –  zostały  one  uwzględnione  w  budżecie  gminy.  Podała 

również informację, iż termin składania wniosków o przyznanie stypendiów upływa z dniem 

15 lipca każdego roku. Wnioski te nie mogą być złożone wcześniej  niż zakończenie roku 

szkolnego,  za  który  ma  być  przyznane  stypendium.  Komisja  Stypendialna  podczas 

posiedzenie  weryfikuje  przedstawione  wnioski  i  na  podstawie  tego  przyznaje  określone 

kwoty.  Stypendia  zazwyczaj  wręczane  są  w miesiącu  październiku.  Do projektu  uchwały 

większych zmian nie wprowadzono, uszczegółowiono tylko pewne kwestie. Ponadto projekt 

ten zawiera w sobie wszystkie zapisy, które kiedyś rozłożone były w kilku uchwałach. 

Następnie  Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury  Zdrowia  i  Przewodniczący 

Komisji Rewizyjnej odczytali wypracowane przez komisje opinie – stanowią one załączniki  

nr 19 i 20 do niniejszego protokołu.     

Przewodniczący  Rady  odczytał  treść  projektu  uchwały,  a  następnie  poddał  go  pod 

głosowanie:

14  radnych  brało  udział  w  głosowaniu:  „za”  –  14  głosów,  „przeciw”  –  0  głosów, 

„wstrzymujących” – 0 głosów.

W wyniku głosowania Rada Gminy Sokolniki podjęła uchwałę Nr XXIX/190/10 w sprawie  

utworzenia Funduszu Stypendialnego Rady Gminy Sokolniki i zatwierdzenia Regulamin  

przyznawania  jednorazowego  stypendium  Rady  Gminy  Sokolniki  dla  najzdolniejszych  

uczniów szkół podstawowych i gimnazjów, dla których organem prowadzącym jest  Rada  

Gminy Sokolniki.

Uchwała stanowi załącznik nr 21 do niniejszego protokołu.

f) Projekt uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Sołectwa Bagatelka. 

Pani  Renata  Świeściak  wyjaśniła  zebranym jakimi  elementami  statuty poszczególnych 

sołectw się różnią, gdyż ramowy statut jest taki sam w przypadku każdego z nich. Podczas 

zebrań wiejskich mieszkańcy sołectw uszczegółowili między innymi procentowy udział osób 

uprawnionych  do ważności  zebrania  oraz  liczbę  członków rad  sołeckich,  ponadto  zostały 

zgłoszone wnioski, które następnie rozpatrzyła przy udziale radcy prawnego urzędu doraźna 

Komisja Statutowa. Część z nich została ujęta, a część niestety nie. Zakomunikowała także, iż 

w przypadku wniosku Sołectwa Bagatelka o zmianę nazwy tego sołectwa w chwili obecnej 

nie jest to możliwe. Stanowisko w tym temacie wypracowała doraźna Komisja Statutowa, 

zgodnie  z  tym  dopóki  nie  skończą  się  projekty  na  tym  sołectwie,  nazwa  pozostanie 

niezmieniona,  a  to  dlatego,  by  nie  komplikować  spraw,  być  może  później  pewne  kroki 

zostaną w tym kierunku podjęte. W tym przypadku będzie trzeba zmienić nie tyle co statut, 

ale uchwałę o sołectwach. 
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W powyższym temacie głos zabrał także radny Wojciech Suchy – członek doraźnej 

Komisji Statutowej. Zasugerował, iż wątpliwości budzi nazwa, gdyż proponowana Kolonia 

Sokolniki  nie  widnieje  jako  miejscowość  w  gminie.  Wszystkie  pozostałe  nazwy  sołectw 

odnoszą się do miejscowości,  które faktycznie  istnieją.  Problem, czy taka nazwa w ogóle 

może w takiej  sytuacji istnieć. Ponadto dodał, iż najwięcej wniosków wpłynęło z sołectw: 

Stary Ochędzyn i Nowy Ochędzyn. 

Następnie z zapytaniem zwrócił się radny Sylwester Skrzypek, czy coś jest wiadomo 

w urzędzie o piśmie skierowanym do Ilustrowanego Tygodnika Powiatowego, a dotyczącym 

pracy sołtysów. Odpowiedzi udzieliła Pani Renata Świeściak informując, iż taka informacja 

do urzędu nie wpłynęła. 

W dalszej kolejności głos zabrała radna Sylwia Kowalczyk, która przedstawiła opinie 

do 11 statutów sołectw, do których wniosków nie zgłoszono – stanowią one załączniki Nr 22,  

23, 24, 25, 26, 27, 28, 29, 30, 31 i 32 do niniejszego protokołu. 

Natomiast opinie do Statutu Sołectwa Nowy Ochędzyn i Stary Ochędzyn przedstawił 

radny Wojciech Suchy. Stanowią one załączniki nr 33 i 34 do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie:

14  radnych  brało  udział  w  głosowaniu:  „za”  –  14  głosów,  „przeciw”  –  0  głosów, 

„wstrzymujących” – 0 głosów.

W wyniku głosowania Rada Gminy Sokolniki podjęła uchwałę Nr XXIX/191/10 w sprawie  

uchwalenia Statutu Sołectwa Bagatelka.

Uchwała stanowi załącznik nr 35 do niniejszego protokołu.

g) Projekt uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Sołectwa Góry.

Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie:

14  radnych  brało  udział  w  głosowaniu:  „za”  –  14  głosów,  „przeciw”  –  0  głosów, 

„wstrzymujących” – 0 głosów.

W wyniku głosowania Rada Gminy Sokolniki podjęła uchwałę Nr XXIX/192/10 w sprawie  

uchwalenia Statutu Sołectwa Góry.

Uchwała stanowi załącznik nr 36 do niniejszego protokołu.

h) Projekt uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Sołectwa Kopaniny.

Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie:

14  radnych  brało  udział  w  głosowaniu:  „za”  –  14  głosów,  „przeciw”  –  0  głosów, 

„wstrzymujących” – 0 głosów.

W wyniku głosowania Rada Gminy Sokolniki podjęła uchwałę Nr XXIX/193/10 w sprawie  

uchwalenia Statutu Sołectwa Kopaniny.
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Uchwała stanowi załącznik nr 37 do niniejszego protokołu.

i) Projekt uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Sołectwa Nowy Ochędzyn.

Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie:

14  radnych  brało  udział  w  głosowaniu:  „za”  –  14  głosów,  „przeciw”  –  0  głosów, 

„wstrzymujących” – 0 głosów.

W wyniku głosowania Rada Gminy Sokolniki podjęła uchwałę Nr XXIX/194/10 w sprawie  

uchwalenia Statutu Sołectwa Nowy Ochędzyn.

Uchwała stanowi załącznik nr 38 do niniejszego protokołu.

j) Projekt uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Sołectwa Pichlice.

Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie:

14  radnych  brało  udział  w  głosowaniu:  „za”  –  14  głosów,  „przeciw”  –  0  głosów, 

„wstrzymujących” – 0 głosów.

W wyniku głosowania Rada Gminy Sokolniki podjęła uchwałę Nr XXIX/195/10 w sprawie  

uchwalenia Statutu Sołectwa Pichlice.

Uchwała stanowi załącznik nr 39 do niniejszego protokołu.

k) Projekt uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Sołectwa Prusak.

Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie:

14  radnych  brało  udział  w  głosowaniu:  „za”  –  14  głosów,  „przeciw”  –  0  głosów, 

„wstrzymujących” – 0 głosów.

W wyniku głosowania Rada Gminy Sokolniki podjęła uchwałę Nr XXIX/196/10 w sprawie  

uchwalenia Statutu Sołectwa Prusak.

Uchwała stanowi załącznik nr 40 do niniejszego protokołu.

l) Projekt uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Sołectwa Ryś.

Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie:

14  radnych  brało  udział  w  głosowaniu:  „za”  –  14  głosów,  „przeciw”  –  0  głosów, 

„wstrzymujących” – 0 głosów.

W wyniku głosowania Rada Gminy Sokolniki podjęła uchwałę Nr XXIX/197/10 w sprawie  

uchwalenia Statutu Sołectwa Ryś.

Uchwała stanowi załącznik nr 41 do niniejszego protokołu.

m) Projekt uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Sołectwa Sokolniki.
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Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie:

14  radnych  brało  udział  w  głosowaniu:  „za”  –  14  głosów,  „przeciw”  –  0  głosów, 

„wstrzymujących” – 0 głosów.

W wyniku głosowania Rada Gminy Sokolniki podjęła uchwałę Nr XXIX/198/10 w sprawie  

uchwalenia Statutu Sołectwa Sokolniki.

Uchwała stanowi załącznik nr 42 do niniejszego protokołu.

n) Projekt uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Sołectwa Stary Ochędzyn.

Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie:

14  radnych  brało  udział  w  głosowaniu:  „za”  –  14  głosów,  „przeciw”  –  0  głosów, 

„wstrzymujących” – 0 głosów.

W wyniku głosowania Rada Gminy Sokolniki podjęła uchwałę Nr XXIX/199/10 w sprawie  

uchwalenia Statutu Sołectwa Stary Ochędzyn.

Uchwała stanowi załącznik nr 43 do niniejszego protokołu.

o) Projekt uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Sołectwa Tyble.

Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie:

14  radnych  brało  udział  w  głosowaniu:  „za”  –  14  głosów,  „przeciw”  –  0  głosów, 

„wstrzymujących” – 0 głosów.

W wyniku głosowania Rada Gminy Sokolniki podjęła uchwałę Nr XXIX/200/10 w sprawie  

uchwalenia Statutu Sołectwa Tyble.

Uchwała stanowi załącznik nr 44 do niniejszego protokołu.

p) Projekt uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Sołectwa Walichnowy.

Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie:

14  radnych  brało  udział  w  głosowaniu:  „za”  –  14  głosów,  „przeciw”  –  0  głosów, 

„wstrzymujących” – 0 głosów.

W wyniku głosowania Rada Gminy Sokolniki podjęła uchwałę Nr XXIX/201/10 w sprawie  

uchwalenia Statutu Sołectwa Walichnowy.

Uchwała stanowi załącznik nr 45 do niniejszego protokołu.

q) Projekt uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Sołectwa Wiktorówek.

Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie:

14  radnych  brało  udział  w  głosowaniu:  „za”  –  14  głosów,  „przeciw”  –  0  głosów, 

„wstrzymujących” – 0 głosów.
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W wyniku głosowania Rada Gminy Sokolniki podjęła uchwałę Nr XXIX/20210 w sprawie  

uchwalenia Statutu Sołectwa Wiktorówek.

Uchwała stanowi załącznik nr 46 do niniejszego protokołu.

r) Projekt uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Sołectwa Zdzierczyzna.

Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie:

14  radnych  brało  udział  w  głosowaniu:  „za”  –  14  głosów,  „przeciw”  –  0  głosów, 

„wstrzymujących” – 0 głosów.

W wyniku głosowania Rada Gminy Sokolniki podjęła uchwałę Nr XXIX/203/10 w sprawie  

uchwalenia Statutu Sołectwa Zdzierczyzna.

Uchwała stanowi załącznik nr 47 do niniejszego protokołu.

s) Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie hipoteki zwykłej i kaucyjnej.

Pytań i uwag radni do projektu nie wnieśli.

Przewodniczący  Rady  odczytał  treść  projektu  uchwały,  a  następnie  Przewodniczący 

Komisji Rewizyjnej odczytał opinię – stanowi ona załącznik nr 48 do niniejszego protokołu. 

W dalszej kolejności Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie:

14  radnych  brało  udział  w  głosowaniu:  „za”  –  14  głosów,  „przeciw”  –  0  głosów, 

„wstrzymujących” – 0 głosów.

W wyniku głosowania Rada Gminy Sokolniki podjęła uchwałę Nr XXIX/204/10 w sprawie  

wyrażenia zgody na ustanowienie hipoteki zwykłej i kaucyjnej.

Uchwała stanowi załącznik nr 49 do niniejszego protokołu.

Przewodniczący Rady zamknął punkt 7 porządku obrad.  

W odniesieniu do punktu 8 porządku obrad:

Sprawozdanie  z  działalności  doraźnej  Komisji  Statutowej  przedstawiła  Przewodnicząca 

Komisji Sylwia Kowalczyk – stanowi ono załącznik nr 50 do niniejszego protokołu.

W odniesieniu do punktu 9 porządku obrad:

Pani  Małgorzata  Wójciak  –  Sołtys  Sołectwa  Zdzierczyzna  zwróciła  się  do  Pani  Wójt

 z następującymi sugestiami i zapytaniami:

 czy  zostało  wystosowane  pismo  do  Zarządu  Dróg  w  Wieruszowie  dotyczące 

skrzyżowania dróg w miejscowości Zdzierczyzna,

 czy jest możliwość załatania dziur na drodze w miejscowości Borki,
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 sugestia, aby sołtysów, którzy pełnią funkcje dłużej niż trzy kadencje uhonorować np. 

podziękowaniami,

 czy jest  możliwość,  aby na sesjach Rady Gminy Sokolniki  gościli  przedstawiciele 

powiatu.

Przewodniczący Rady nawiązał do przedstawicieli powiatu, mianowicie za każdym razem 

zaproszenia  na  sesję  wysyłane  są  również  do  powiatu,  niestety  nieraz  zdarza  się  tak,  że 

sprawy służbowe się nakładają i nie zawsze jest możliwość ich pogodzenia. Niemniej jednak 

były sesje, na których gościł Wicestarosta i Przewodniczący Rady Powiatu Wieruszowskiego. 

 Następnie  Pani Renata Świeściak  poinformowała  o następujących  kwestiach:  jeżeli 

mieszkańcy, którzy posiadają Internet mają życzenie, aby informacje z urzędu otrzymywać

 w formie elektronicznej, to należy wypełnić stosowny wniosek, który znajduje się na stronie 

www.sokolniki.pl, a poprzez to będzie można uruchomić tzw. elektroniczną kurendę. 

Druga  ze   spraw  dotyczyła  wypełnienia  anonimowych  ankiet  na  potrzeby  projektu 

„Strategiczna Mapa Regionu”. 

W dalszej kolejności poruszono następujące zagadnienia:

 Radny Marek Strzelczyk zwrócił się z zapytaniem o inwentaryzację mienia gminnego, 

czy spis został już zakończony.

 Radna Zdzisława Domagała poruszyła temat  lodowiska w Starym Ochędzynie,  czy 

jest szansa i środki finansowe na jego otwarcie w nadchodzącym sezonie zimowym, 

zapytała również o termin wypłaty diet dla radnych za 2009 rok,

 Radny Sylwester Skrzypek zasugerował, iż podczas zebrań wiejskich w Ochędzynie 

Pan Krzysztof  Rembecki  wyraził  opinię,  by nie wystawiać na sprzedaż pontonów  

i sanek. Może należy zastanowić się , czy w takiej sytuacji nie pozostawić tych rzeczy 

w  sołectwie,  a  w  zamian  za  to  uszczuplić  środki  z  funduszu  tego  sołectwa. 

Zaproponował,  aby  zastanowić  się  także  nad  tematem  wręczenia  stypendystom 

-zamiast formy pieniężnej - ( w sytuacji gdyby nie było tylu środków pieniężnych) 

nagród  rzeczowych  w postaci  nart,  które  są  na  stanie  mienia  gminnego.  Ponadto 

zwrócił się z prośbą o przygotowanie podziękowania dla pewnego mieszkańca Gminy 

Sokolniki, który uzyskał najlepszy wynik w jednym z konkursów ogólnopolskich.

 Sołtys  Sylwester  Kowalczyk  zapytał  termin  realizacji  zadań,  na  które  były 

przeznaczone środki funduszu sołeckiego,

 Radna  Sylwia  Kowalczyk  przekazała  informację,  iż  w  ostatnim  czasie  odbyła  się 

wizytacja  Komisji  Oświaty,  Kultury  i  Zdrowia  w  placówkach  oświatowych

 i obiektach kulturalnych. Podczas wizytacji pojawiło się wiele wniosków, które trzeba 

będzie  przeanalizować.  Pojawił  się  także  problem  zabawek,  który  trzeba  jak 
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najszybciej  rozstrzygnąć,  być  może  należy je  przekazać  do  przedszkoli  w gminie, 

gdyż mogą one ulec zniszczeniu, jeżeli ich właściwie nie wykorzystamy  (temat ma 

zostać przeanalizowany na następnej sesji),

 Radny Wojciech Suchy zapytał o realny termin pożyczki z budżetu państwa.

Głos  zabrała  Pani  Wójt.  W  pierwszej  kolejności  odniosła  się  do  kwestii  dróg. 

Zaproponowała,  by zorganizować spotkanie objazdowe z przedstawicielami  Zarządu Dróg

 w Wieruszowie i wtedy ustalić priorytety.  Na następną sesję zostanie zaproszony również 

dyrektor tej placówki. Jeśli chodzi o udział władz powiatu wieruszowskiego w sesjach Rady 

Gminy Sokolniki to tak jak już wcześniej  wspomniał Przewodniczący  Rady czasami jest 

trudno pogodzić kilka spotkań, zwłaszcza jeżeli  przypadają w ten sam dzień.  Zaproszenia 

każdorazowo  są  wysyłane  do  Starostwa  Powiatowego  w  Wieruszowie.   W  temacie 

podziękowań dla sołtysów wyraziła opinię, iż jest to bardzo dobra sugestia i w związku z tym 

na koniec kadencji zostaną przygotowane tego typu gratyfikacje.  W temacie inwentaryzacji 

poinformowała, iż spisy zostały przez zespoły spisowe zakończone. Część z arkuszy została 

wyceniona, zadeklarowała, iż w miesiącu maju zostanie już całkowicie zamknięta. Po tych 

czynnościach będzie można ustalić przynależność poszczególnych składników majątku. Co 

do zabawek Pani Wójt nie widzi przeszkód, aby z zakwestionowanych programów przekazać 

je na rzecz przedszkoli. 

W temacie lodowiska w tej chwili  trudno cokolwiek mówić,  gdyż wszystko zależy od 

finansów, a tutaj jak wiadomo jest problem. W kwestii nagród rzeczowych dla stypendystów 

należy podkreślić,  iż przede wszystkim są to stypendia finansowe, taki też zapis widnieje

 w regulaminie,  a  w związku  z  tym  nie  ma  takiej  możliwości,  niemniej  jednak nagrody 

rzeczowe mogą być wykorzystane w różnego rodzaju konkursach.

Uruchomienie  środków z funduszu sołeckiego w tym półroczu  nie  nastąpi,  gdyż  jest 

poważny problem ze środkami, nie otrzymaliśmy jeszcze na tę chwilę pożyczki z budżetu 

państwa,  która  byłaby  dla  nas  „deską  ratunku”.  Środki,  jakie  wpływają  do  urzędu 

przekazywane są na wynagrodzenia pracowników, gdyż w ostatnim czasie są one wypłacane 

z opóźnieniem oraz na inne pilne zadania ustawowe i terminowe rachunki i faktury. Następnie 

poinformowała, iż zamknięcie budżetu za 2009 rok było możliwe dzięki dobrej współpracy 

radnych  i  pracowników  urzędu  oraz  kierowników  jednostek  organizacyjnych,  z  którymi 

poprzez  dyskusję  wypracowano  wiele  rozwiązań,  porządkując  pewne problemy i  sprawy. 

Życzyłaby sobie dalszej takiej owocnej współpracy, gdyż mimo, że w całej tej trudnej sytuacji 

nie  ma  sekretarza  gminy i  wiele  obowiązków spadło  na  kierowników referatów i  innych 

pracowników, podołali tym obowiązkom. Podziękowała Przewodniczącemu Rady Gminy za 
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uznanie dla jej osoby w realizacji zadań za 2009 rok. Przybliżyła także uregulowania prawne 

instytucji absolutorium w sytuacji prawnej, w jakiej funkcjonuje jako organ wykonawczy. 

Natomiast Pani Skarbnik wyjaśniła kwestię terminu pożyczki z budżetu państwa oraz 

poinformowała,  iż  radni  niestety  z   dietami  będą  musieli  poczekać,  gdyż  w  pierwszej 

kolejności są regulowane zobowiązania wobec firm. Być może gdy otrzymamy pożyczkę uda 

się przekazać diety, niemniej jednak nie chce nic więcej obiecywać.

Na koniec tego punktu zebrani poruszyli temat demontażu lodowiska (salę opuściła  

radna Jolanta Wójcik godzina 15:15).  

Przewodniczący Rady zamknął punkt 9 porządku obrad.  

O  godzinie  15:30  Przewodniczący  Rady  przerwał   obrady  sesji.  Rada  Gminy  Sokolniki 

wyznaczyła kolejny termin posiedzenia tej samej sesji na dzień 4 maja 2010 roku na godzinę 

19:00 również w budynku Urzędu Gminy w Sokolnikach. 

Po przerwie w dniu 4 maja br. o godzinie 19:20 Rada Gminy Sokolniki kontynuowała obrady. 

W punkcie 7 porządku obrad:

u )  Projekt uchwały w sprawie  przyjęcia programu naprawczego finansów Gminy Sokolniki. 

Wyjaśnienia do projektu uchwały złożyła Pani Skarbnik. Zmiany, jakie zostały naniesione do 

programu  dotyczyły  przede  wszystkim  kwestii  projektu  budżetu  i  autopoprawki  oraz 

przyjętego przez radę budżetu na 2010 rok i zmiany, jakie zostały wprowadzone.  W nowym 

programie  naprawczym  zostały  uwzględnione  wszystkie  kwestie  ważne  dla  gospodarki 

finansowej gminy.  Ponadto zmiana dotyczy strony 12 programu naprawczego, a dokładnie 

prognozy kwoty długu. Zmiana ta nie dotyczy liczb, a jedynie kwestii opisowej. Ministerstwo 

Finansów  życzy sobie,  aby rozpisać  kredyty  i  odsetki,  a  nie  uwzględniać  tego w jednej 

pozycji.  Kolejna zmiana została naniesiona na stronie 25 programu naprawczego i dotyczy 

metod liczenia długu. Metody zobrazowane są za pomocą wskaźników, jeden z nich powstał 

na podstawie zasad, które weszły w życie wraz z nową ustawą o finansach publicznych.  

Pani Skarbnik zwróciła się do radnych z prośbą o zadawanie pytań , gdyż to ułatwi 

dyskusję. 

Przewodniczący Rady zasugerował, iż w takiej  sytuacji błędem było przyjmowanie 

programu naprawczego w ubiegłym roku. do tego ustosunkowała się Pani Skarbnik,  która 

stwierdziła, że niby tak, ale cały czas to wszystko ulega zmianie, więc trudno powiedzieć też 

co będzie dalej. 
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Radny Wojciech Suchy zwrócił się z zapytaniem o to, czy będą kolejne zmiany do 

programu.

Odpowiedzi udzieliła także Pani Skarbnik, a uzupełniła ją Pani Wójt. Ministerstwo Finansów 

nie określiło się wprost co do zmian. Program naprawczy musiał być podjęty w poprzednim 

roku, by móc rozpocząć procedurę ubiegania się o pożyczkę budżetu państwa, ze względu na 

to,  w  jakiej  sytuacji  znalazła  się  gmina..  Zmiany,  które  musiały  być  dokonane  nie  były 

uzależnione  od  firmy,  która  opracowywała  nam  program,  a  od  Ministerstwa  Finansów. 

Poinformowała  także,  by  ubiegać  się  o  pożyczkę  z  budżetu  państwa  oprócz  programu 

naprawczego należy dodatkowo dołączyć 25 innych dokumentów.  

W trakcie  dyskusji  radny  Sylwester  Skrzypek  zwrócił  się  z  kilkoma  zapytaniami. 

Pierwsze  z  nich  dotyczyło  sprzedaży zbędnego  sprzętu,  a  w tym 35 rowerów,  a  drugie  

nowej ustawy o finansach publicznych i związanego z nim wskaźnika długu. Do tych zapytań 

ustosunkowała się Pani Skarbnik. W przypadku pierwszego poinformowała, iż sprzedaż tych 

rowerów już  nastąpiła  i  pieniądze  będą  stanowić  wpływ dla  gminy.  Odnośnie  wskaźnika 

długu sytuacja wygląda tak, iż będzie on na razie malał, niemniej jednak znając rzeczywistość 

będziemy korzystać jeszcze z kredytów, a wtedy ulegnie on zwiększeniu. 

Ponadto radni zapytywali o sprzedaż starego budynku przedszkola w Walichnowach 

oraz o mieszkanie położone w miejscowości Pichlice i wysokość czynszu za nie.

W  przypadku  sprzedaży  starego  budynku  przedszkola  –  kwestia  ta  była  ujęta  

w programie i nie zostało to zmienione, gdyż to są założenia, niekoniecznie może dojść do 

jego sprzedaży. Niestety problem pojawia się z mieszkaniem w Pichlicach, ponieważ są to 

pomieszczenia nauczycielskie będące w ciągu obiektu szkolnego i w związku z tym sytuację 

tą  regulują  inne  przepisy.  Natomiast  w  przypadku  czynszu,  zgodnie  z  przepisami  opłaty 

pobierane były tylko za media, gdyż nauczyciele są zwolnieni z uiszczania takich opłat. 

W dalszej kolejności Przewodniczący Stałych Komisji przedstawili opinie – stanowią 

one załączniki nr 51, 52, 53 i 54 do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący  Rady  odczytał  treść  projektu  uchwały,  a  następnie  poddał  go  pod 

głosowanie:

13  radnych  brało  udział  w  głosowaniu:  „za”  –  13  głosów,  „przeciw”  –  0  głosów, 

„wstrzymujących” – 0 głosów.

W wyniku głosowania Rada Gminy Sokolniki podjęła uchwałę Nr XXIX/205/10 w sprawie  

przyjęcia programu naprawczego finansów Gminy Sokolniki.

Uchwała stanowi załącznik nr 54 do niniejszego protokołu.
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W dalszej  kolejności  radny  Jan  Dudek poinformował  o  zmianie  w planie  pracy  Komisji 

Bezpieczeństwa  i  Porządku  Publicznego,  która  dotyczy  przesunięcia  wizytacji  jednostek 

Ochotniczych Straży Pożarnych. Ponadto wyznaczył termin wizytacji na dzień 21 maja 2010 

roku oraz posiedzenie Komisji Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego w dniu 28 maja 2010 

roku.

Następnie  Przewodniczący  Rady  przedstawił  wniosek,  który  został  przekazany 

dyrektorowi  Gimnazjum  w  Walichnowach  –  adresatami  tego  wniosku  są  rodzice 

przedszkolaków, stanowi on załącznik nr  56 do niniejszego protokołu. Zwrócił się z prośbą 

do członków Komisji Oświaty, Kultury i Zdrowia o zajęcie się tym tematem w przyszłości.

Po przedstawieniu wniosku wśród radnych rozwinęła się dyskusja. Radny Lesław Wójciak 

zgłosił  problem,  iż  9  dzieci  nie  zostało  przyjętych  do  przedszkola.  Do  powyższego 

ustosunkował się radny Wojciech Suchy,  który zasugerował,  iż przyjęcie  dzieci  powoduje 

otwarcie nowych oddziałów, w całej tej sytuacji chodzi głównie o środki finansowe. Radny 

Suchy podejrzewa, że Pani Dyrektor nie ujęła w planie jednostki więcej środków niż na jeden 

oddział. 

W tym temacie głos zabrała także Pani Wójt sugerując, iż ten problem dotarł do niej 

przez  Panią  Renatę  Świeściak  -  Kierownik  Referatu  Administracyjno  –  Organizacyjnego. 

Problem związany jest przede wszystkim  z finansami. Powstanie kolejnego oddziału niesie 

za sobą zabezpieczenie  dodatkowych  środków w budżecie  gminy.  Zgodnie  z  założeniami 

programu  naprawczego  nie  możemy  pozwolić  sobie  na  takie  działania,  gdyż

 w chwili  obecnej  niestety ale  liczą  się  oszczędności.  Poinformowała  także,  iż  na chwilę 

obecną otrzymała zestawienie zobowiązań, które opiewa na kwotę 600.000,00 zł. 

 Wiceprzewodniczący  Rady  Marek  Małecki  poinformował,  iż  jednostka  OSP  

w  Sokolnikach  przymierza  się  do  zakupu  sztandaru,  kwota  na  ten  zakup  zostanie 

przeznaczona ze składek członkowskich. Niemniej jednak zwrócił się do radnych z prośbą

 o ufundowanie  symbolicznego „gwoździa”. 

(salę opuścił Wiceprzewodniczący Rady godzina 20:10).

Następnie radna Zdzisława Domagała zwróciła się z prośbą o zamontowanie tablicy 

ogłoszeniowej  koło  kościoła  w  miejscowości  Stary  Ochędzyn.  Zaoferowała  się  pomocą

 w odnowieniu i pomalowaniu przyniszczonej tablicy w sytuacji kiedy nie będzie środków na 

nową.  Zasugerowała  także  sprawę  obłożenia  granitem  pomnika  żołnierzy  na  cmentarzu  

w Ochędzynie.  Ponadto  zakomunikowała,  iż  podczas  wizytacji  Komisji  Oświaty,  Kultury

 i Zdrowia została odnaleziona w miejscowości Wiktorówek patelnia, która należy do OSP 

Ochędzyn i poprosiła o jej przewiezienie.
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Pani  Wójt  ustosunkowała  się  do  ostatniej  z  poruszonych  przez  Panią  Zdzisławę 

kwestii. Spis majątku został zakończony, w chwili obecnej w referacie finansów i podatków 

trwa wycena tych składników. Po jej ukończeniu trzeba będzie sporządzić protokoły różnic 

wtedy będzie można ustalić właściwe ich miejsca. 

Na  koniec  poruszono  temat  wynajmu  budynku  w  miejscowości  Wiktorówek  dla 

kierownictwa zajmującego się nadzorem nad budową trasy S-8 oraz przejęcia oczyszczalni  

w Sokolnikach.. 

W odniesieniu do punktu 11 porządku obrad

 Porządek obrad został wyczerpany, po czym Przewodniczący Rady Gminy Sokolniki radny 

Grzegorz Olszewski dokonał zamknięcia XXIX Sesji Rady Gminy Sokolniki.

  Obradom przewodniczył:

    Przewodniczący Rady

   /-/ Grzegorz Olszewski

Protokołowała: Cieśla Ewelina
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